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Protokół nr XVII/04

Początek obrad:
 godz. 1200
Zakończenie obrad:
 godz. 1520

W dniu 27 lutego 2004 roku w sesji wzięło udział 18 radnych.
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.
Ponadto w sesji wzięli udział zaproszeni goście.
Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.

Radni nieobecni:
1. Waldemar Nowicki

Ad. 1
Otwarcie sesji i stwierdzeniu quorum

Danuta Mikołajczyk – Przewodnicząca Rady otworzyła XVII sesję Rady Powiatu
Lęborskiego i po powitaniu radnych oraz gości stwierdziła, iż zgodnie z listą obecności
aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 18 radnych, co wobec ustawowego składu Rady
wynoszącego 19 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych
decyzji.

Ad. 2
Przedstawienie porządku obrad

Danuta Mikołajczyk – Przewodnicząca Rady przedstawiła następujący porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przedstawienie porządku obrad.
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3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Interpelacje i zapytania radnych.
5. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i prac Zarządu w okresie
od 23 stycznia 2004 roku do 19 lutego 2004 roku.
6. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Lęborku za
2003 rok.
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Powiatowego Programu
Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych na lata 2004-2010 oraz podjęcie uchwały.
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Powiatu
Lęborskiego do stowarzyszenia „Pomorskie Biuro Regionalne w Brukseli” oraz podjęcie
uchwały.
9. Stan szkolnictwa ponadgimnazjalnego w powiecie lęborskim.
10. Powiatowe Centrum Edukacyjne w Lęborku.
11. System elektronicznej rekrutacji do publicznych szkół ponadgimnazjalnych w
powiecie lęborskim.
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół
ponadgimnazjalnych dla dorosłych w Powiecie Lęborskim oraz podjęcie uchwały.
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekształcenia czteroletniej szkoły
ponadpodstawowej – Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Zespole Szkół
Ogólnokształcących nr 2 w Lęborku przy ul. Marcinkowskiego 1, w trzyletnią szkołę
ponadgimnazjalną – Liceum Ogólnokształcące dla Dorosłych w Lęborku oraz podjęcie
uchwały.
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekształcenia trzyletniej szkoły
ponadpodstawowej – Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Zespole Szkół
Ogólnokształcących nr 1 im. Stefana Żeromskiego w Lęborku przy ul. Dygasińskiego
14, w dwuletnią szkołę ponadgimnazjalną – I Uzupełniające Liceum Ogólnokształcące
dla Dorosłych w Lęborku oraz podjęcie uchwały.
15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekształcenia trzyletniej szkoły
ponadpodstawowej – Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Zespole Szkół
Ogólnokształcących nr 2 w Lęborku przy ul. Marcinkowskiego 1, w dwuletnią szkołę
ponadgimnazjalną – II Uzupełniające Liceum Ogólnokształcące dla Dorosłych w
Lęborku oraz podjęcie uchwały.
16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekształcenia trzyletniej szkoły
ponadpodstawowej – Liceum Handlowego dla Dorosłych w Zespole Szkół Ekonomiczno-
Handlowych w Lęborku przy ul. Dygasińskiego 14, w trzyletnią szkołę
ponadgimnazjalną – I Technikum Uzupełniające dla Dorosłych w Lęborku oraz podjęcie
uchwały.
17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekształcenia trzyletnich szkół
ponadpodstawowych – Technikum Budowlanego dla Dorosłych oraz Technikum
Drzewnego dla Dorosłych w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych nr 2 w Lęborku przy ul.



Pionierów 16, w trzyletnią szkołę ponadgimnazjalną – II Technikum Uzupełniające dla
Dorosłych w Lęborku oraz podjęcie uchwały.
18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekształcenia trzyletniej szkoły
ponadpodstawowej – Technikum Mechanicznego dla Dorosłych w Zespole Szkół
Ponadgimnazjalnych nr 1 w Lęborku przy ul. Marcinkowskiego 1, w trzyletnią szkołę
ponadgimnazjalną – III Technikum Uzupełniające dla Dorosłych w Lęborku oraz
podjęcie uchwały.
19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XVII/86/2000 Rady
Powiatu Lęborskiego z dnia 2 czerwca 2000 roku w sprawie przyznania pierwszeństwa
w nabywaniu lokali mieszkalnych ich najemcom i określenia zasad sprzedaży lokali
mieszkalnych dla najemców tych lokali wraz ze sprzedażą udziału w gruncie oraz
podjęcie uchwały.
20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie
darowizny nieruchomości stanowiących mienie Powiatu Lęborskiego na rzecz Gminy
Nowa Wieś Lęborska oraz podjęcie uchwały.
21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XXXIII/232/2002 Rady
Powiatu Lęborskiego z dnia 8 lutego 2002 roku w sprawie zaliczenia dróg do kategorii
dróg powiatowych oraz podjęcie uchwały.
22. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
23. Wnioski i oświadczenia radnych.
24. Zamknięcie obrad.

Ryszard Wenta – Wicestarosta w imieniu Zarządu Powiatu wycofał z porządku
dzisiejszych obrad następujące punkty:
 pkt 9 „Stan szkolnictwa ponadgimnazjalnego w powiecie lęborskim”,
 pkt 10 „Powiatowe Centrum Edukacyjne w Lęborku”
 pkt 11 „System elektronicznej rekrutacji do publicznych szkół ponadgimnazjalnych w
powiecie lęborskim”.
Stwierdził, iż powodem takiej decyzji jest między innymi fakt niedostarczenia radnym
powyższych materiałów w odpowiednim terminie, co także uniemożliwiło podjęcie
merytorycznej dyskusji w komisjach. Dodał, iż taka sytuacja nastąpiła z przyczyn
czysto technicznych, gdyż do komputera w którym znajdowały się materiały, wraz z
dyskietką przekazaną przez jedną z placówek został przeniesiony wirus.

Radna Małgorzata Szauła w imieniu komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki
podziękowała za powyższą decyzję. Poinformowała, iż zgodnie z planem pracy temat
dotyczący sytuacji szkolnictwa ponadgimnazjalnego w powiecie lęborskim zostanie
omówiony na kolejnym posiedzeniu komisji. Wyraziła nadzieję, iż wspólnie zostaną
wypracowane wnioski, które zadowolą wszystkich.



Porządek obrad po zmianach:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Interpelacje i zapytania radnych.
5. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i prac Zarządu w okresie
od 23 stycznia 2004 roku do 19 lutego 2004 roku.
6. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Lęborku za
2003 rok.
7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Powiatowego Programu
Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych na lata 2004-2010 oraz podjęcie uchwały.
8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Powiatu
Lęborskiego do stowarzyszenia „Pomorskie Biuro Regionalne w Brukseli” oraz podjęcie
uchwały.
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół
ponadgimnazjalnych dla dorosłych w Powiecie Lęborskim oraz podjęcie uchwały.
10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekształcenia czteroletniej szkoły
ponadpodstawowej – Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Zespole Szkół
Ogólnokształcących nr 2 w Lęborku przy ul. Marcinkowskiego 1, w trzyletnią szkołę
ponadgimnazjalną – Liceum Ogólnokształcące dla Dorosłych w Lęborku oraz podjęcie
uchwały.
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekształcenia trzyletniej szkoły
ponadpodstawowej – Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Zespole Szkół
Ogólnokształcących nr 1 im. Stefana Żeromskiego w Lęborku przy ul. Dygasińskiego
14, w dwuletnią szkołę ponadgimnazjalną – I Uzupełniające Liceum Ogólnokształcące
dla Dorosłych w Lęborku oraz podjęcie uchwały.
12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekształcenia trzyletniej szkoły
ponadpodstawowej – Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Zespole Szkół
Ogólnokształcących nr 2 w Lęborku przy ul. Marcinkowskiego 1, w dwuletnią szkołę
ponadgimnazjalną – II Uzupełniające Liceum Ogólnokształcące dla Dorosłych w
Lęborku oraz podjęcie uchwały.
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekształcenia trzyletniej szkoły
ponadpodstawowej – Liceum Handlowego dla Dorosłych w Zespole Szkół Ekonomiczno-
Handlowych w Lęborku przy ul. Dygasińskiego 14, w trzyletnią szkołę
ponadgimnazjalną – I Technikum Uzupełniające dla Dorosłych w Lęborku oraz podjęcie
uchwały.
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekształcenia trzyletnich szkół
ponadpodstawowych – Technikum Budowlanego dla Dorosłych oraz Technikum
Drzewnego dla Dorosłych w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych nr 2 w Lęborku przy ul.



Pionierów 16, w trzyletnią szkołę ponadgimnazjalną – II Technikum Uzupełniające dla
Dorosłych w Lęborku oraz podjęcie uchwały.
15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekształcenia trzyletniej szkoły
ponadpodstawowej – Technikum Mechanicznego dla Dorosłych w Zespole Szkół
Ponadgimnazjalnych nr 1 w Lęborku przy ul. Marcinkowskiego 1, w trzyletnią szkołę
ponadgimnazjalną – III Technikum Uzupełniające dla Dorosłych w Lęborku oraz
podjęcie uchwały.
16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XVII/86/2000 Rady
Powiatu Lęborskiego z dnia 2 czerwca 2000 roku w sprawie przyznania pierwszeństwa
w nabywaniu lokali mieszkalnych ich najemcom i określenia zasad sprzedaży lokali
mieszkalnych dla najemców tych lokali wraz ze sprzedażą udziału w gruncie oraz
podjęcie uchwały.
17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie
darowizny nieruchomości stanowiących mienie Powiatu Lęborskiego na rzecz Gminy
Nowa Wieś Lęborska oraz podjęcie uchwały.
18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XXXIII/232/2002 Rady
Powiatu Lęborskiego z dnia 8 lutego 2002 roku w sprawie zaliczenia dróg do kategorii
dróg powiatowych oraz podjęcie uchwały.
19. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
20. Wnioski i oświadczenia radnych.
21. Zamknięcie obrad.

Ad. 3
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji

Danuta Mikołajczyk – Przewodnicząca Rady poinformowała, iż do chwili obecnej do
protokołu z ostatniej sesji nie wpłynęły żadne uwagi.

Wobec powyższego Rada w obecności 18 radnych – jednogłośnie przyjęła protokół nr
XVI/04 z sesji odbytej 30 stycznia 2004 roku.

Ad. 4
Interpelacje i zapytania radnych

Danuta Mikołajczyk – Przewodnicząca Rady poinformowała, iż w okresie od poprzedniej
sesji na jej ręce wpłynęło siedem pism radnego Andrzeja Dudy zawierających
interpelacje i zapytania. Wszystkie one zostały skierowane do Zarządu Powiatu, który
na część z nich udzielił już odpowiedzi.

Radny Andrzej Duda oświadczył, iż wszystkie odpowiedzi jaki otrzymał na złożone



przez siebie wnioski to tzw. „kwadratura koła”, czyli odpowiedzi na zasadzie „nie, bo
nie” lub „tak, bo tak”.
Następnie zapytał, czy w Starostwie opracowana jest instrukcja dotycząca obiegu
dokumentów i czy wszystkie dokumenty są ewidencjonowane oraz kto zatwierdza i
sprawdza zgodność z przepisami ustalane przez kierowników wydziałów zakresy
obowiązków dla poszczególnych pracowników.

Radny Piotr Gontarek poruszył problem tzw. „złomiarzy”, którzy pragnąc pozyskać
złom organizują się w grupy i w sposób wyjątkowo bezczelny niszczą mienie innych
ludzi. Poinformował, iż sygnały o takiej przestępczej działalności otrzymał od
mieszkańców Lęborka z ul. Stryjewskiego, ul. Orlińskiego, ul. Kanałowej oraz ul.
Glinianej.
W związku z powyższym wniósł o wystąpienie do Komendanta Powiatowego Policji z
prośbą, aby przynajmniej na jakiś okres powołał specjalną grupę, która zajęłaby się
tym problemem. Dodał, iż jest to problem bardzo poważny i dotyczy również mienia
miejskiego.

Radna Jolanta Szajowska nawiązując do artykułu, który ukazał się w „Dzienniku
Bałtyckim” 24 lutego br. dotyczącym protestu kierowanego przez Zarząd Powiatu do
ministra zdrowia oraz do oddziału wojewódzkiego NFZ w Gdańsku w imieniu lekarzy
rodzinnych wyraziła zaniepokojenie zawartymi w nim sformułowaniami, m. in. „aby
podjęto natychmiastowe działania przeciwdziałające dramatycznie narastającym
zagrożeniom braku faktycznej opieki całodobowej na terenie naszego Powiatu”.
Stwierdziła, iż lekarze rodzinni organizują opiekę całodobową już od 5 lat w tym
samym punkcie „MEDI – CAR” w Lęborku i nic jej nie wiadomo, aby w chwili obecnej
taka opieka nie funkcjonowała. Dodała, iż źle się stało, że treść powyższego protestu
nie była konsultowana przynajmniej z komisją Rodziny, Zdrowia i Opieki Społecznej.
Następnie odnosząc się do spotkania odbytego z przedstawicielami związków
zawodowych SPS ZOZ w Lęborku zapytała co dalej i czy zostaną podjęte przez Zarząd
Powiatu jakieś kroki, których oczekuje załoga szpitala.

Radna Adela Muzykiewicz zwróciła się do Zarządu Powiatu z prośbą, aby wszelkie
zewnętrzne oświadczenia i publikacje dotyczące merytorycznych spraw
poszczególnych grup zawodowych były dyskutowane i konsultowane z tymi grupami,
ponieważ niektóre sformułowania zawarte w w/w artykule świadczą o wysokiej
nieznajomości sprawy. Poinformowała, iż Urząd Miejski w Lęborku poprosił grupy
lekarzy odpowiedzialnych za określone świadczenia i wszelkie wątpliwości
bezpośrednio z nimi skonsultował. Na tym spotkaniu lekarze wyjaśnili, iż niektóre
stwierdzenia zawarte w piśmie są niefortunne. Te same stwierdzenia znalazły się w
proteście wystosowanym przez Zarząd Powiatu. Podkreśliła, iż powiat lęborski jest



jedynym powiatem w województwie pomorskim, który tak świetnie, pomimo licznych
niepokojów w służbie zdrowia, zorganizował pomoc nocną. W zamian za to - zamiast
pochwały lekarze otrzymali mocnego „kuksańca”. Jeszcze raz zaznaczyła, że trzeba się
konsultować z poszczególnymi grupami, zanim cokolwiek dostanie się do prasy.

Ad. 5
Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu i prac Zarządu w okresie od
23 stycznia 2004 roku do 19 lutego 2004 roku

Witold Piórkowski – Starosta Lęborski przedstawił sprawozdanie z wykonania uchwał
Rady Powiatu i prac Zarządu w okresie od 23 stycznia do 19 lutego 2004 r.
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.
Radny Andrzej Duda zwrócił się do Starosty z prośbą o zapoznanie radnych z treścią
protestu wystosowanego do ministra zdrowia. Dalej nawiązując do spotkania z
przedstawicielami związków zawodowych SPS ZOZ w Lęborku z Zarządem Powiatu
wniósł o przedstawienie protokołu oraz wyników tego spotkania.

Witold Piórkowski – Starosta Lęborski poinformował, iż w tej chwili nie dysponuje
powyższym pismem wobec czego przedstawi jego treść w pkt 19 „Odpowiedzi na
interpelacje i zapytania radnych.”

Danuta Mikołajczyk – Przewodnicząca Rady poinformowała, iż treść protestu o którym
mówił radny Andrzej Duda znajduje się na stołach przed każdym z radnych.

Ad. 6
Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Lęborku za
2003 rok

Zdzisław Korda – kierownik Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie przedstawił
sprawozdanie z działalności placówki za 2003 rok.
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.

Radny Andrzej Duda stwierdził, iż w budżecie PCPR nie przewidziano żadnych środków
na realizację podstawowych zadań powiatu, a mianowicie na pomoc finansową dla
rodzin zastępczych oraz pomoc na okoliczność nieprzewidzianych zdarzeń losowych.
Poparł wypowiedź kierownika, iż należy bardziej zadbać o to, aby dzieci trafiały do
rodzin zastępczych, a nie do domów dziecka. Zwracając się do Starosty stwierdził, iż
nieuwzględnienie środków na ten cel jest wysoce nieodpowiedzialne.

Zdzisław Korda – kierownik PCPR stwierdził, iż użył złego sformułowania pisząc w



sprawozdaniu „żadnych” i „podstawowych” i za te słowa przeprasza, biorąc
jednocześnie tę „wysoką nieodpowiedzialność” na siebie. Wyjaśnił, iż w chwili obecnej
nie przewidziano na ten cel żadnych środków, ale zawsze tak jest, że w II półroczu, a
szczególnie w IV kwartale, takie pieniądze się znajdują. Nie ma natomiast środków na
pomoc rzeczową dla nowotworzonych rodzin zastępczych.

Ad. 7
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia Powiatowego Programu
Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych na lata 2004-2010

Witold Piórkowski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w sprawie
zatwierdzenia Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych na
lata 2004-2010 wraz z uzasadnieniem.

Następnie Zdzisław Korda – kierownik PCPR w Lęborku przedstawił główne założenia
w/w programu.

Edward Kotowski – przewodniczący Komisji Rodziny, Zdrowia i Opieki Społecznej
poinformował, iż komisja zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Danuta Mikołajczyk – Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję.

Radny Andrzej Duda w imieniu Klubu Radnych SLD oświadczył, iż pomimo tego, że
ubiegły rok był rokiem osób niepełnosprawnych w dalszym ciągu zarówno w mieście
jak i w gminach buduje się obiekty ze schodami, których niepełnosprawni nie są w
stanie pokonać. Radni SLD widzą potrzebę pełnej integracji osób niepełnosprawnych ze
społeczeństwem, dlatego nie należy czekać na wnioski tych ludzi o likwidację barier,
lecz należy te bariery z wyprzedzeniem likwidować. W związku z powyższym
zaapelował nie tylko o przyjęcie powyższego programu lecz o szybkie jego wdrażanie.

Rada w obecności 17 radnych – jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XVII/110/04 w sprawie
zatwierdzenia Powiatowego Programu Działań na Rzecz Osób Niepełnosprawnych na
lata 2004-2010.
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.

Ad. 8
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie Powiatu
Lęborskiego do stowarzyszenia „Pomorskie Biuro Regionalne w Brukseli”

Danuta Mikołajczyk – Przewodnicząca Rady poprosiła p. Dariusza Gobisa –



Wicedyrektora Departamentu Współpracy Międzynarodowej i Międzyregionalnej
Urzędu Marszałkowskiego w Gdańsku o przybliżenie powyższej sprawy.

Dariusz Gobis na wstępie serdecznie podziękował za zaproszenie i stwierdził, iż jest dla
niego zaszczytem występować przed tak zacnym gremium i móc przedstawić sprawę,
która jak ma nadzieję jest wspólnym celem zarówno Urzędu Marszałkowskiego jak i
Powiatu Lęborskiego.
Następnie poinformował, iż obecnie w Brukseli znajduje się ok. 170 biur europejskich.
Zajmują się one przede wszystkim zbieraniem cennych informacji wśród instytucji i
urzędników unijnych, które często trafiają do nas z opóźnieniem, a czasami wcale.
Przekazują również informacje w drugim kierunku, tzn. zapytania od przedstawicieli
regionu z którego pochodzą do Komisji Europejskiej bądź Parlamentu Europejskiego.
Biorąc pod uwagę to, że Unia Europejska przykłada dużą wagę do euroregionów i
prowadzi politykę regionalną zaistnienie takiego przedstawicielstwa będzie bardzo
istotne i cenne dla naszego regionu.
Namacalnym efektem pracy takiego biura będzie przede wszystkim uzyskiwanie
informacji o unijnych źródłach finansowania projektów w regionie oraz wspieranie
jednostek składających takie projekty. Również istotnym elementem będzie działalność
promocyjna, zarówno gospodarki jak i turystyki naszego regionu.
Dalej stwierdził, iż biuro powinno wspierać nie tylko administrację samorządową ale
również organizacje pozarządowe, wyższe uczelnie, ośrodki kultury oraz muzea. Takie
biuro będzie dawało także możliwość odbywania stażu pracownikom Starostwa oraz
Urzędu Marszałkowskiego, co w naszej unijnej przyszłości będzie bardzo przydatne.
Kończąc gorąco zaapelował o przystąpienie do stowarzyszenia, aby wspólnie w ramach
współpracy zadbać o nasze przyszłe interesy.
Radny Tadeusz Piechowski zapytał jakie środki na powyższy cel zostały zaplanowane a
jakie przyznane w budżecie Województwa Pomorskiego na 2004 rok oraz ile jednostek
samorządowych przystąpiło już do stowarzyszenia.

Dariusz Gobis poinformował, iż w projekcie budżetu przygotowanym przez
Departament Współpracy Międzynarodowej i Międzyregionalnej na ten cel była
przewidziana kwota w wysokości 500 tys. zł, natomiast w budżecie uchwalonym przez
Sejmik Województwa Pomorskiego znalazło się jedynie 50 tys. zł.
Następnie przekazał, iż do stowarzyszenia przystąpiły już miasta: Gdynia, Gdańsk i
Słupsk, powiaty: kwidzyński i wejherowski, zaś deklaracje wstępne zgłosiły: miasto
Sopot, powiaty: człuchowski, kartuski, kościerski, pucki, starogardzki oraz Pomorskie
Stowarzyszenie Gmin Wiejskich.

W dalszej części Danuta Mikołajczyk – Przewodnicząca Rady ogłosiła 15 min. przerwy
na odbycie krótkiego posiedzenia komisji Budżetu, Gospodarki i Integracji Europejskiej



w celu wydania opinii do powyższego projektu uchwały.

Po przerwie:

Witold Piórkowski – Starosta Lęborski przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia
zgody na przystąpienie Powiatu Lęborskiego do stowarzyszenia „Pomorskie Biuro
Regionalne w Brukseli”
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.

Marian Borek – przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki i Integracji Europejskiej
poinformował, iż komisja zaopiniowała negatywnie powyższy projekt uchwały. Komisja
nie widzi realnej szansy na skorzystanie z pomocy stowarzyszenia.
Dodał, iż osobiście również nie ma dobrych doświadczeń z tego rodzaju instytucjami,
gdyż na przykład Pomorskie Stowarzyszenie Gmin Wiejskich miało przekazywać
gminom informacje z pierwszej ręki, a tak naprawdę to przez 2 lata nic do nich nie
dotarło.
Wobec powyższego Rada w obecności 17 radnych – 12 głosami „przeciwnymi” przy 5
głosach „wstrzymujących” odrzuciła powyższy projekt uchwały.

Ad. 9
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół
ponadgimnazjalnych dla dorosłych w Powiecie Lęborskim

Ryszard Wenta – Wicestarosta przedstawił projekt uchwały w sprawie ustalenia sieci
szkół ponadgimnazjalnych dla dorosłych w powiecie lęborskim wraz z uzasadnieniem.

Małgorzata Szauła – przewodnicząca komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki
poinformowała, iż komisja zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Danuta Mikołajczyk – Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję.

Wobec braku głosów w dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt uchwały.

Rada w obecności 18 radnych – jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XVII/111/04 w sprawie
ustalenia planu sieci publicznych szkół ponadgimnazjalnych dla dorosłych w Powiecie
Lęborskim.
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.

Ad. 10
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekształcenia czteroletniej szkoły



ponadpodstawowej – Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Zespole Szkół
Ogólnokształcących nr 2 w Lęborku przy ul. Marcinkowskiego 1, w trzyletnią szkołę
ponadgimnazjalną – Liceum Ogólnokształcące dla Dorosłych w Lęborku

Ryszard Wenta – Wicestarosta przedstawił projekt uchwały w sprawie przekształcenia
czteroletniej szkoły ponadpodstawowej – Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w
Zespole Szkół Ogólnokształcących nr 2 w Lęborku przy ul. Marcinkowskiego 1, w
trzyletnią szkołę ponadgimnazjalną – Liceum Ogólnokształcące dla Dorosłych w
Lęborku wraz z uzasadnieniem.

Małgorzata Szauła – przewodnicząca komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki
poinformowała, iż komisja zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Danuta Mikołajczyk – Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję.

Wobec braku głosów w dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt uchwały.

Rada w obecności 18 radnych – jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XVII/112/04 w sprawie
przekształcenia czteroletniej szkoły ponadpodstawowej – Liceum Ogólnokształcącego
dla Dorosłych w Zespole Szkół Ogólnokształcących nr 2 w Lęborku przy ul.
Marcinkowskiego 1, w trzyletnią szkołę ponadgimnazjalną – Liceum Ogólnokształcące
dla Dorosłych w Lęborku.
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.

Ad. 11
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekształcenia trzyletniej szkoły
ponadpodstawowej – Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Zespole Szkół
Ogólnokształcących nr 1 im. Stefana Żeromskiego w Lęborku przy ul. Dygasińskiego
14, w dwuletnią szkołę ponadgimnazjalną – I Uzupełniające Liceum Ogólnokształcące
dla Dorosłych w Lęborku
Ryszard Wenta – Wicestarosta przedstawił projekt uchwały w sprawie przekształcenia
trzyletniej szkoły ponadpodstawowej – Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w
Zespole Szkół Ogólnokształcących nr 1 im. Stefana Żeromskiego w Lęborku przy ul.
Dygasińskiego 14, w dwuletnią szkołę ponadgimnazjalną – I Uzupełniające Liceum
Ogólnokształcące dla Dorosłych w Lęborku wraz z uzasadnieniem.

Małgorzata Szauła – przewodnicząca komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki
poinformowała, iż komisja zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Danuta Mikołajczyk – Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję.



Wobec braku głosów w dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt uchwały.

Rada w obecności 18 radnych – jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XVII/113/04 w sprawie
przekształcenia trzyletniej szkoły ponadpodstawowej – Liceum Ogólnokształcącego dla
Dorosłych w Zespole Szkół Ogólnokształcących nr 1 im. Stefana Żeromskiego w
Lęborku przy ul. Dygasińskiego 14, w dwuletnią szkołę ponadgimnazjalną – I
Uzupełniające Liceum Ogólnokształcące dla Dorosłych w Lęborku.
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.

Ad. 12
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekształcenia trzyletniej szkoły
ponadpodstawowej – Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Zespole Szkół
Ogólnokształcących nr 2 w Lęborku przy ul. Marcinkowskiego 1, w dwuletnią szkołę
ponadgimnazjalną – II Uzupełniające Liceum Ogólnokształcące dla Dorosłych w
Lęborku

Ryszard Wenta – Wicestarosta przedstawił projekt uchwały w sprawie przekształcenia
trzyletniej szkoły ponadpodstawowej – Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w
Zespole Szkół Ogólnokształcących nr 2 w Lęborku przy ul. Marcinkowskiego 1, w
dwuletnią szkołę ponadgimnazjalną – II Uzupełniające Liceum Ogólnokształcące dla
Dorosłych w Lęborku wraz z uzasadnieniem.

Małgorzata Szauła – przewodnicząca komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki
poinformowała, iż komisja zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Danuta Mikołajczyk – Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję.

Wobec braku głosów w dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt uchwały.

Rada w obecności 18 radnych – jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XVII/114/04 w sprawie
przekształcenia trzyletniej szkoły ponadpodstawowej – Liceum Ogólnokształcącego dla
Dorosłych w Zespole Szkół Ogólnokształcących nr 2 w Lęborku przy ul.
Marcinkowskiego 1, w dwuletnią szkołę ponadgimnazjalną – II Uzupełniające Liceum
Ogólnokształcące dla Dorosłych w Lęborku.
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.

Ad. 13
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekształcenia trzyletniej szkoły
ponadpodstawowej – Liceum Handlowego dla Dorosłych w Zespole Szkół Ekonomiczno-
Handlowych w Lęborku przy ul. Dygasińskiego 14, w trzyletnią szkołę



ponadgimnazjalną – I Technikum Uzupełniające dla Dorosłych w Lęborku

Ryszard Wenta – Wicestarosta przedstawił projekt uchwały w sprawie przekształcenia
trzyletniej szkoły ponadpodstawowej – Liceum Handlowego dla Dorosłych w Zespole
Szkół Ekonomiczno-Handlowych w Lęborku przy ul. Dygasińskiego 14, w trzyletnią
szkołę ponadgimnazjalną – I Technikum Uzupełniające dla Dorosłych w Lęborku wraz z
uzasadnieniem.

Małgorzata Szauła – przewodnicząca komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki
poinformowała, iż komisja zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Danuta Mikołajczyk – Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję.

Wobec braku głosów w dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt uchwały.

Rada w obecności 17 radnych – jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XVII/115/04 w sprawie
przekształcenia trzyletniej szkoły ponadpodstawowej – Liceum Handlowego dla
Dorosłych w Zespole Szkół Ekonomiczno-Handlowych w Lęborku przy ul. Dygasińskiego
14, w trzyletnią szkołę ponadgimnazjalną – I Technikum Uzupełniające dla Dorosłych w
Lęborku.
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.

Ad. 14
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekształcenia trzyletnich szkół
ponadpodstawowych – Technikum Budowlanego dla Dorosłych oraz Technikum
Drzewnego dla Dorosłych w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych nr 2 w Lęborku przy ul.
Pionierów 16, w trzyletnią szkołę ponadgimnazjalną – II Technikum Uzupełniające dla
Dorosłych w Lęborku

Ryszard Wenta – Wicestarosta przedstawił projekt uchwały w sprawie przekształcenia
trzyletnich szkół ponadpodstawowych – Technikum Budowlanego dla Dorosłych oraz
Technikum Drzewnego dla Dorosłych w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych nr 2 w
Lęborku przy ul. Pionierów 16, w trzyletnią szkołę ponadgimnazjalną – II Technikum
Uzupełniające dla Dorosłych w Lęborku wraz z uzasadnieniem.

Małgorzata Szauła – przewodnicząca komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki
poinformowała, iż komisja zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Danuta Mikołajczyk – Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję.



Wobec braku głosów w dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt uchwały.

Rada w obecności 18 radnych – jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XVII/116/04 w sprawie
przekształcenia trzyletnich szkół ponadpodstawowych – Technikum Budowlanego dla
Dorosłych oraz Technikum Drzewnego dla Dorosłych w Zespole Szkół
Ponadgimnazjalnych nr 2 w Lęborku przy ul. Pionierów 16, w trzyletnią szkołę
ponadgimnazjalną – II Technikum Uzupełniające dla Dorosłych w Lęborku.
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.

Ad. 15
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekształcenia trzyletniej szkoły
ponadpodstawowej – Technikum Mechanicznego dla Dorosłych w Zespole Szkół
Ponadgimnazjalnych nr 1 w Lęborku przy ul. Marcinkowskiego 1, w trzyletnią szkołę
ponadgimnazjalną – III Technikum Uzupełniające dla Dorosłych w Lęborku

Ryszard Wenta – Wicestarosta przedstawił projekt uchwały w sprawie przekształcenia
trzyletniej szkoły ponadpodstawowej – Technikum Mechanicznego dla Dorosłych w
Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych nr 1 w Lęborku przy ul. Marcinkowskiego 1, w
trzyletnią szkołę ponadgimnazjalną – III Technikum Uzupełniające dla Dorosłych w
Lęborku wraz z uzasadnieniem.
Małgorzata Szauła – przewodnicząca komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki
poinformowała, iż komisja zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Danuta Mikołajczyk – Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję.

Wobec braku głosów w dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt uchwały.

Rada w obecności 18 radnych – jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XVII/117/04 w sprawie
przekształcenia trzyletniej szkoły ponadpodstawowej – Technikum Mechanicznego dla
Dorosłych w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych nr 1 w Lęborku przy ul.
Marcinkowskiego 1, w trzyletnią szkołę ponadgimnazjalną – III Technikum
Uzupełniające dla Dorosłych w Lęborku.
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.

Ad. 16
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XVII/86/2000 Rady
Powiatu Lęborskiego z dnia 2 czerwca 2000 roku w sprawie przyznania pierwszeństwa
w nabywaniu lokali mieszkalnych ich najemcom i określenia zasad sprzedaży lokali
mieszkalnych dla najemców tych lokali wraz ze sprzedażą udziału w gruncie



Ryszard Wenta – Wicestarosta przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały
nr XVII/86/2000 Rady Powiatu Lęborskiego z dnia 2 czerwca 2000 roku w sprawie
przyznania pierwszeństwa w nabywaniu lokali mieszkalnych ich najemcom i określenia
zasad sprzedaży lokali mieszkalnych dla najemców tych lokali wraz ze sprzedażą
udziału w gruncie wraz z uzasadnieniem.
Marian Borek – przewodniczący komisji poinformował, iż komisja zaopiniowała
pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Danuta Mikołajczyk – Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję.

Wobec braku głosów w dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt uchwały.

Rada w obecności 18 radnych – jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XVII/118/04 w sprawie
zmiany Uchwały nr XVII/86/2000 Rady Powiatu Lęborskiego z dnia 2 czerwca 2000 roku
w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabywaniu lokali mieszkalnych ich najemcom i
określenia zasad sprzedaży lokali mieszkalnych dla najemców tych lokali wraz ze
sprzedażą udziału w gruncie.
Uchwała stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.

Ad. 17
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie darowizny
nieruchomości stanowiących mienie Powiatu Lęborskiego na rzecz Gminy Nowa Wieś
Lęborska

Ryszard Wenta – Wicestarosta przedstawił projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody
na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiących mienie Powiatu Lęborskiego na
rzecz Gminy Nowa Wieś Lęborska wraz z uzasadnieniem.

Marian Borek – przewodniczący komisji poinformował, iż komisja zaopiniowała
pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Danuta Mikołajczyk – Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję.

Wobec braku głosów w dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt uchwały.

Rada w obecności 18 radnych – jednogłośnie podjęła uchwałę NrXVII/119/04 w sprawie
wyrażenia zgody na dokonanie darowizny nieruchomości stanowiących mienie Powiatu
Lęborskiego na rzecz Gminy Nowa Wieś Lęborska.
Uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.



Ad. 18
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr XXXIII/232/2002 Rady
Powiatu Lęborskiego z dnia 8 lutego 2002 roku w sprawie zaliczenia dróg do kategorii
dróg powiatowych

Ryszard Wenta – Wicestarosta przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały
nr XXXIII/232/2002 Rady Powiatu Lęborskiego z dnia 8 lutego 2002 roku w sprawie
zaliczenia dróg do kategorii dróg powiatowych wraz z uzasadnieniem.
Dalej poinformował, iż Komisja Bezpieczeństwa, Transportu i Drogownictwa
zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.

Danuta Mikołajczyk – Przewodnicząca Rady otworzyła dyskusję.

Wobec braku głosów w dyskusji poddała pod głosowanie w/w projekt uchwały.

Rada w obecności 18 radnych – jednogłośnie podjęła uchwałę Nr XVII/120/04 w sprawie
zmiany Uchwały nr XXXIII/232/2002 Rady Powiatu Lęborskiego z dnia 8 lutego 2002
roku w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg powiatowych.
Uchwała stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu.

Ad. 19
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych

Witold Piórkowski – Starosta Lęborski odpowiadając na kwestię poruszoną przez
radnego Piotra Gontarka poinformował, iż skup złomu i innych surowców wtórnych
podmioty prowadzą na podstawie wpisu do rejestru działalności gospodarczej w
poszczególnych gminach. Ponadto Starosta, po spełnieniu odpowiednich wymogów,
wydaje pozwolenie na wytwarzanie, transport i składowanie tych odpadów. Ustawa
zobowiązuje podmiot prowadzący taką działalność do ewidencjonowania wszystkich
odpadów, nie mają one natomiast obowiązku prowadzenia kontroli pochodzenia
skupowanych surowców. Stwierdził, iż w celu rozwiązania tego problemy należy
uzgodnić z policją przeprowadzanie częstszych kontroli punktów skupu złomu. W
przypadku stwierdzenia nieprawidłowości zostanie odebrane pozwolenie na taką
działalność . Zapewnił, iż takie działania zostaną w najbliższym czasie przez Starostwo
podjęte.
Odpowiadając na zapytanie radnego Andrzeja Dudy poinformował, iż sprawa
lęborskiego SPS ZOZ jest bardzo trudna, a problem zaczął się w momencie, kiedy
placówka otrzymała 3 mln zł mniej 20 lutego br. z inicjatywy Zarządu Powiatu w
Starostwie Powiatowym w Lęborku odbyło się spotkanie z przedstawicielami
wszystkich związków zawodowych działających w SPS ZOZ w Lęborku. Na tym



spotkaniu zawiązki zawodowe ustaliły, iż nie wyrażają zgody na zawieszenie wypłaty z
tytułu tzw. „ustawy 203”. Natomiast częściowo, na pewien okres są skłonne zawiesić
premie oraz świadczenia z funduszu socjalnego. Związki zawodowe również zwróciły
się do Zarządu Powiatu z prośbą o pomoc w szukaniu źródeł finansowania szpitala.
W związku z powyższych Zarząd Powiatu wystosował pismo do wszystkich organizacji
związkowych działających w SPS ZOZ w Lęborku.
Pismo stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.

Ad. 20
Wnioski i oświadczenia radnych

Radny Waldemar Walkusz nawiązując do kwestii wycofania z porządku obrad trzech
punktów dot. sytuacji szkolnictwa ponadgimnazjalnego w powiecie lęborskim
stwierdził, iż powyższe punkty były jednymi z głównych tematów dzisiejszej sesji.
Dodał, iż zgodnie z planem pracy Rady na 2004 rok, dzisiejszą sesję można było
określić mianem „sesji oświatowej”.
Następnie poinformował, iż Komisja Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki sugerowała,
aby taka sesja odbyła się przed zatwierdzeniem arkuszy organizacyjnych na przyszły
rok szkolny. Dalej stwierdził, że jest mu przykro, iż wprowadzono Przewodniczącą Rady
w błąd kierując pod dzisiejsze obrady powyższy materiał. Dodał, iż jest pełen podziwu
dla przewodniczącej Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki, która na początku
sesji podziękowała Staroście, w sposób bardzo kulturalny, za wycofanie tych punktów z
dzisiejszych obrad.
W dalszej kolejności zwracając się do Wicestarosty stwierdził, iż jest oburzony
sposobem, w jaki to uczynił. Poinformował, iż gdyby nie było takiej decyzji ze strony
Zarządu Powiatu, to miał zamiar poprosić o krótką przerwę w celu odbycia posiedzenia
komisji Edukacji i podjęcia wniosku o wycofanie tych punktów z dzisiejszych obrad.
Dodał, iż jest zbulwersowany tym, że Zarząd w dalszym ciągu pracuje tak jak chce, nie
licząc się z żadną komisją i żadnymi radnymi. Uznał, iż krótka wymiana zdań, jaka
miała wyżej miejsce na temat organizacji świadczeń zdrowotnych potwierdza, że taka
sytuacja zdarza się także na posiedzeniach komisji Rodziny, Zdrowia i Opieki
Społecznej, jak również na sesjach, gdy Wicestarosta próbuje udowodnić radnym, iż
nie potrafią czytać albo, że zupełnie coś innego chciał powiedzieć.
W tym miejscu - zarówno w swoim imieniu jak i Komisji Edukacji, Kultury, Sportu i
Turystyki przeprosił za zaistniałą sytuację obecnych jeszcze dyrektorów szkół, którzy
jak stwierdził, pomimo ferii tak licznie dzisiaj przybyli i chcieli dyskutować na temat
trudnych problemów lęborskiej oświaty. Oświadczył, iż on jako radny, jak również cała
Komisja nie ma z tym nic wspólnego i nie godzi się na takie działania, jakie podejmuje
Zarząd Powiatu. Przypomniał, iż już w miesiącu wrześniu mówił o niepokojącej sytuacji
w oświacie i o problemach, jakie będą do rozwiązania, lecz niestety nikt niczego się nie



nauczył.
Dalej stwierdził, iż jest mu przykro, że Zarząd Powiatu swoim działaniem od miesiąca
stycznia br. całkowicie zdezorganizował pracę komisji Edukacji, Kultury, Sportu i
Turystyki, praktycznie co tydzień zwołując jej posiedzenie. Dodał, iż członkowie komisji
chętnie przychodzili na te spotkania, lecz materiały przekazywane przez Zarząd były
niekompletne i niekiedy przekłamane.
Następnie powiedział, iż jego zdaniem zdjęcie tych trzech punktów z dzisiejszego
porządku obrad nikogo nie zwalnia od obowiązku zajęcia się tymi sprawami. Uznał, iż w
tej chwili należy w trybie pilnym podjąć wszelkie działania, aby naprawić to, co zostało
zepsute. Z całą odpowiedzialnością stwierdził, iż jak dotychczas Zarządowi udało się
jedynie zasiać wielki niepokój, co doprowadziło do destabilizacji całej oświaty
ponadgimnazjalnej w Lęborku.
Oświadczył, iż nie przyjmuje odpowiedzialności za takie działania. Dodał, iż Zarząd w
swojej pracy powinien liczyć się z innymi – poczynając od radnych.
Dalej zaapelował do radnych skupionych w koalicyjnym Forum Radnych, aby się
zastanowili nad dotychczasowym działaniem, gdyż na dzień dzisiejszy, po 1,5 roku
sprawowania władzy w zasadzie nie można mówić o żadnych sukcesach.
Poinformował z zadowoleniem, iż fakt wycofania przez Zarząd punktów dot. oświaty
świadczy o tym, iż komisja Edukacji była w stanie przyblokować niepotrzebne i
niebezpieczne zapędy Zarządu prowadzące do rewolucji w szkolnictwie
ponadgimnazjalnym.
Kończąc po raz kolejny zaapelował o rozsądek i normalne postępowanie w pracach
komisji i Rady Powiatu.

Andrzej Duda wniósł o precyzyjne wyliczenie ilu uczniów w poszczególnych szkołach
mogłoby skorzystać z zajęć w-f na basenie, przy pełnym wykorzystaniu środków
przeznaczonych przez Zarząd Powiatu na zajęcia pozalekcyjne.
Dalej zapytał kto ze Starostwa interweniował w sprawie zablokowania druku tekstu pt.
„W lęborskim szpitalu - zarzuty załogi wobec dyrektora” podpisanego przez pana
Zenona Grota, który pojawił się w różnych punktach miasta.
W dalszej kolejności nawiązując do wcześniejszego zapytania dotyczącego
przedstawienia protokołu ze spotkania odbytego ze związkami zawodowymi SPS ZOZ
w Lęborku w dniu 20 lutego br. stwierdził, iż takiego protokołu nie ma, gdyż nie było
ono ani nagrywane, ani protokołowane. Dodał, iż wobec powyższego wypowiedź
Starosty na temat dokonanych na nim ustaleń, może uznać jedynie za jego własne
konkluzje. Potwierdził, za głosem radnego Waldemara Walkusza, iż radni są przez
Zarząd Powiatu ciągle lekceważeni. Mówi się im, że odpowiedzi na zgłoszone zapytania
zostaną udzielone na piśmie, a potem okazuje się, że wpływają one za późno i już nie
ma możliwości ustosunkowania się do nich. Dodał, iż być może na jednej z sesji
przeczyta wszystkie dotychczas otrzymane od Zarządu Powiatu odpowiedzi.



Następnie poinformował, iż na jednym ze spotkań radny Waldemar Walkusz publicznie
zarzucił mu, iż głosował przeciwko zaciągnięciu kredytu przez szpital na wypłatę
zobowiązań z tytułu „ustawy 2003”. Stwierdził, iż dysponuje kopią protokołu z sesji
Rady Powiatu Lęborskiego z dnia 17.12.2001 r., gdzie w pkt 4 zostało zapisane: „Radny
A. Duda stwierdził, iż trzeba mieć świadomość, że jest to pętla na szyję radnych. Dodał,
iż Pomorska Regionalna Kasa Chorych wg enuncjacji prasowych jest zadłużona na
kwotę 140 ml zł. Jeżeli kredyt zostanie zaciągnięty przez Powiat, nie ma żadnej
gwarancji na dzień dzisiejszy, że zostanie on spłacony. Stwierdził, iż wzięcie kredytu
jest kwestią odpowiedzialności radnych za pracowników ZOZ, którym trzeba dać te
pieniądze i do wypłacenia których radni wcale się nie zobowiązywali. ...Zaapelował,
aby podjąć ten kredyt i poręczenie jego spłaty, ale z pełną świadomością tego, co grozi
powiatowi.”
Dodał, iż również padł pod jego adresem zarzut, iż niewłaściwie odniósł się do spraw
oświaty. Poinformował, iż w tej kwestii także dysponuje kopią protokołu z którego
wynika, iż był „za” wzięciem kredytu, a chodziło o kredyt na wypłatę pensji
nauczycielom.

Radny Waldemar Walkusz poinformował, iż doskonale pamięta, jak na jednym ze
spotkań klubowych ówczesnej koalicji rządzącej, radny Andrzej Duda i jeszcze kilku
innych radnych twierdzili, że nie należy poręczać kredytu dla szpitala, gdyż trzeba
pokazać złe funkcjonowanie rządu. Dodał, iż dzisiaj mamy analogiczną sytuację.
Stwierdził, iż według niego Powiat jest zbyt małym środowiskiem, aby kierować się
polityką, wobec czego radni powinni wziąć się do pracy i robić to co do nich należy.

Radny Andrzej Duda poinformował, iż w swojej wcześniejszej wypowiedzi nie
przywoływał spotkań klubowych. Stwierdził, że skoro ma być tak jak twierdzi jego
przedmówca, iż nie należy upolityczniać spraw i że brzydzi się polityką, to co wobec
tego robił przez 2 lata w Zarządzie Powiatowym SLD.

Radny Andrzej Bladoszewski odnosząc się do wcześniejszych wypowiedzi stwierdził, iż
jako radny i członek Rady Społecznej SPS ZOZ w Lęborku nie ma żadnej orientacji w
tym co się w tej chwili dzieje w szpitalu. Poinformował, iż o wszystkim dowiaduje się z
prasy lub z innych pokątnych źródeł. Z ostatniego posiedzenia Rady Społecznej
dotyczącego sytuacji finansowej szpitala oraz ewentualnych działań na rzecz
poszukiwania oszczędności wynikało, iż wszystko wygląda dobrze. Stwierdził, iż nie
chce czuć się odpowiedzialnym za coś na co nie ma wpływu, wobec tego składa
rezygnację z członkostwa w Radzie Społecznej SPS ZOZ. Dodał, iż odpowiednie pismo
w tej sprawie skieruje do Przewodniczącej Rady Powiatu Lęborskiego.

Ryszard Wenta – Wicestarosta oświadczył, iż w materiałach przygotowanych na sesję



nt. sytuacji szkolnictwa ponadgimnazjalnego w powiecie lęborskim nie było żadnego
projektu uchwały, ani też wniosku dotyczącego zmian w istniejącym stanie oświaty.
Podkreślił, iż w w/w materiałach zostały zgromadzone jedynie szerokie, obiektywne i
aktualne fakty dotyczące stanu szkolnictwa w powiecie.

Radny Tomasz Tutak krótko odniósł się do ciężkiej sytuacji lęborskiego szpitala z którą
miał okazję zapoznać się tak „na żywo” na spotkaniu z przedstawicielami związków
zawodowych. Poinformował, iż w związku z zaistniałą sytuacją Zarząd Powiatu podjął
działania, które - jak ma nadzieję - przyniosą sukces. Według niego sukcesem tym
będzie dojście dyrektora A. Sapińskiego do porozumienia z załogą. Dodał, iż zawarcie
takiego porozumienia jest podstawą do tego, aby szpital dalej funkcjonował i aby się
dalej rozwijał. Wyraził nadzieję, iż podjęta przez Zarząd Powiatu mediacja ułatwi
osiągnięcie oczekiwanego konsensusu. Wobec powyższego zaapelował o trochę czasu i
o spokój wokół szpitala oraz o nie budowanie politycznych sukcesów na jego tragedii.
Dalej nawiązał do posiedzeń komisji Edukacji, Kultury, Sportu i Turystyki i zgodził się z
niektórymi zarzutami radnego W. Walkuszu w kwestii zdarzającego się złego przepływu
dokumentów, jak również nieprzygotowania do końca pewnych spraw. Dodał, iż
szczerze nad tym ubolewa. Jednak nie może zgodzić się ze stwierdzeniem, iż z jego
strony - jako członka Zarządu Powiatu - była jakakolwiek próba destabilizacji prac
komisji. Według niego zdarzenia, które tak zbulwersowały radnego W. Walkusza
wyglądały w następujący sposób

Ad. 21
Zamknięcie obrad

Wobec zrealizowania porządku obrad Danuta Mikołajczyk – Przewodnicząca Rady
zamknęła XVII sesję Rady Powiatu Lęborskiego.
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